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Poskytnutí informací podle § 14 odst. 5 písm. d) zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 

přístupu k informacím, ve znění zákona č. 61/2006 Sb. 

 

Ministerstvo obrany obdrželo dne 19. ledna 2021 Vaši žádost, postoupenou Ministerstvem vnitra, 

o poskytnutí informací o pobytu lékařských specialistů NATO v ČR v souvislosti s pandemií 

koronaviru. K Vašim dotazům sdělujeme. 

 

Ad 1 a 2 - Kolik amerických lékařů a zdravotnického personálu na pomoc v boji s covidem u nás 

bylo? Od kdy do kdy, kdy odjeli z našeho území?  

 

Celkem u nás pobývalo 13 amerických vojenských zdravotníků, a to ve dvou skupinách ve dnech 

31. října až 24. listopadu. Tito specialisté neposkytovali přímou zdravotní péči, ale význam jejich 

pomoci spočíval především v rovině metodické. Poslední američtí vojenští zdravotní specialisté 

odletěli z ČR zpět do USA dne 24. listopadu 2020.  

 

Pro úplnost dodávám, že v České republice také od 9. do 19. listopadu vypomáhali v Ústřední 

vojenské nemocnici Praha dva lékaři německého Bundeswehru na odborných pozicích intenzivista 

a internista-infekcionista. Ve dnech 12. listopadu až 3. prosince pracovalo ve Vojenské nemocnici v 

Brně šest vojenských zdravotníků z Velké Británie. Ve dnech 30. října až 5. listopadu zde rovněž v 

poradní roli působil také jeden francouzský expert na farmakologii s rozsáhlými zkušenostmi se 

zvládáním první vlny pandemie COVID-19 ve Francii.  

 

Toto působení zahraničního lékařského personálu v České republice bylo jednoznačně smysluplné 

a přispělo ke zvládání tuzemské epidemické situace. Vedle vlastní pomoci při ošetřování 

nemocným mělo toto působení značný přínos i díky vzájemně obohacující výměně zkušeností a 

odborných postupů.  

 

Ad 3 - Kde byli celou dobu na pracovištích a ubytovaní?  

Američtí vojenští zdravotní specialisté působili většinou v Praze, kde byli také ubytováni v Domě 

armády Praha. Kromě toho však navštívili i Vojenskou nemocnici v Olomouci.  

 

Ad 4 - Co je pravdy na textu z FB  

„Přáslavice. 

Kam se podělo těch „300 zdravotníků z USA“...? 

Když budete hledat těch 300 NATO US z....., tak se přijeďte podívat k nám do Brd do VVP Jince. 

Tady jich je většina, hezky maskovaných v táborech v lesích. Zbytek v logistické základně Brandýs a 

Kam se podělo těch "300 zdravotníků z USA"...?**** 

Jestli je to pravda, tak potěš koště!!!!! Pravdou ale je, že o těch zdravotnících není vidu, ani 

slechu??????????????? 
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) Český ministr vnitra Jan Hamáček (ČSSD) požádal na USA ambasádě o pomoc cizích vojsk a 

jejich rozmístění na našem území. Pro začátek to bude 28 lékařů a dalších 272 vojáků bez bližšího 

určení ze států NATO. Kdo v naši historii ještě žádal o rozmístění cizích vojsk u nás? Poznámka z 

internetu: Jan Hamáček se bude cítit lépe, když v ČR budou stovky vojáků NATO. Už se bojí svých 

vlastních občanů. 

2) Že z těch 300 vojáků USA/NATO je pouze 28 zdravotníků, to jistě víte. Že z těch 28zdravotníků 

budou jen 4 lékaři, to asi už nevíte. Tak teď už ano. 

3) A ti 4 lékaři spolu s těmi 24 ostatními zdravotníky se budou starat o zdraví těch 272 vojáků 

NATO v naší republice. Takže se vlastně o žádnou pomoc v koronavirové infekci nejedná. Jedná se 

o zneužití epidemie pro obsazení cizími vojsky na pozvání politické strany ČSSD, potažmo ministra 

vnitra Jana Hamáčka. (jako Kolder, Jindra, Biľak v roce 1968)****....///“ 

 

Z uvedeného textu odpovídá skutečnosti pouze to, že v souladu s Ústavou ČR na žádost vlády 

Parlament vyslovil souhlas s pobytem vojenských zdravotníků členských států Organizace 

Severoatlantické smlouvy a/nebo Evropské unie za účelem zvládání pandemie onemocnění 

COVID-19, a to v celkovém počtu až do 300 osob. 

  

Skutečně obdržená pomoc byla, jak je uvedeno výše, o řád menší, a to s ohledem na dílčí zlepšení 

epidemické situace v České republice v druhé polovině listopadu 2020 a naopak zhoršování situace 

v řadě spojeneckých zemí. Česká republika tak neměla důvod žádat o další pomoc a naši spojenci 

neměli volné kapacity, které by nám mohli účelně poskytnout.  

 

Rozhodně nikdo ze zahraničních zdravotníků nepobýval „v lesích v Brdech“ ani v Brandýse 

a k žádnému - ani dočasnému - obsazení naší republiky vojsky NATO či jinému porušení 

suverenity České republiky nedošlo. Citovaný příspěvek z Facebooku je založen na nepochopení, 

smyšlenkách a manipulaci se čtenářem. To je patrné mj. z toho, že příspěvek ani nepředstírá, že 

přináší informace (které by bylo možné vyvrátit), ale pouze klade „znepokojivé“ otázky a vyvozuje 

ničím nepodložené závěry.  

 

 

 

 

 


